

因應全球「新型冠狀病毒肺炎」疫情持續擴大，我國將限制全球非我國籍人士入境

日期：2020/03/18 資料來源：領事事務局

2020/03/18

第071號新聞稿

一、配合中央疫情指揮中心防疫措施，自臺北時間3月19日零時起搭乘飛機起飛來臺的非本國籍人士，除持居留證、外交公務證明、商務履約證明，或其他經特別許可者外，一律限制其入境。

二、以上持證明或經許可入境者，應配合指揮中心規定進行居家檢疫14天。入境後相應事由的單位將負責其住所、動線、工作場所的必要措施。

有關居家檢疫規定及細節，請詳衛福部相關連結：

衛福部相關連結 (<https://www.cdc.gov.tw/Category/MPage/V6Xe4EltDW3NdGTgC5PtKA>)

三、以上限制入境的規定，將視疫情而調整，其調整由中央流行疫情指揮中心宣布。

四、執行細節如下：

1. 外籍人士自臺北時間3月19日起，需符合上述事由才能入境我國（啓程地起飛時間為臺北時間3月19日零時前，倘抵達臺灣前曾在第三國轉機過境者，仍可入境）。

2. 以免簽證或持停、居留簽證入境者，必須持有符合上述條件的證明文件，由移民署國境線上查驗人員認定是否准予入境。另持有駐外館處核發特別入境許可者，或是有效居留證(官員證)，由移民署查驗後入境。

3. 外籍人士如果對於所持文件是否符合特殊事由無法判斷，可於出發前赴我國駐外館處申請特別入境許可。

4. 駐外館處受理特別許可，除符合前述事由外，尚包括重大緊急人道考量，以及其他經中央目的事業主管機關許可等，確有必要急需來臺者。
5. 需經特別許可者，除可持憑相關證明向駐外館處申請特別入境許可來臺外，也可自行持憑相關證明，經移民署國境人員查驗通過後入境。
6. 本案執行過程中倘遇個案疑義，將由外交部與內政部移民署隨時協調處理。(E)

© 中華民國外交部 - 全球資訊網 Ministry of Foreign Affairs, Republic of China (Taiwan)



News and Events

[Home](#) > [PRESS ROOM](#) > [News and Events](#)

Taiwan to bar foreign nationals from entering the country starting March 19 in response to the continued spread of COVID-19

Date: 2020/03/18 Data Source: Bureau of Consular Affairs

March 18, 2020

No. 71

1. Taiwan will bar foreign nationals whose flights depart after 00:00 Taipei Standard Time (GMT+8) on March 19 from entering the country in accordance with measures announced by the Central Epidemic Command Center (CECC). Exemptions will be granted to Alien Resident Certificate holders, personnel on diplomatic or official business, persons who can prove they are fulfilling commercial and contractual obligations, and persons requiring special permission.

2. In accordance with CECC regulations, the exempted foreign nationals listed in the previous paragraph must observe a 14-day home quarantine upon arrival. Relevant government agencies shall be responsible for any necessary arrangements regarding their lodging, movements, and work venues in Taiwan.

Please refer to the website of the Ministry of Health and Welfare for regulations and details concerning the 14-day home quarantine:

Link (<https://www.cdc.gov.tw/Category/MPage/V6Xe4EItDW3NdGTgC5PtKA>)

3. The aforementioned entry restrictions are subject to change depending on the development of the COVID-19 outbreak. Changes will be announced by the CECC.

4. Implementation details

4.1. Starting March 19, only the exempted foreign nationals listed above will be allowed entry into Taiwan. (Foreign nationals whose flights depart before 00:00 Taipei Standard Time (GMT +8) on March 19 will still be allowed entry, including those who transfer or transit through a third country.)

4.2. Foreign nationals who are eligible for visa-free entry or hold a visitor or resident visa and wish to enter Taiwan from March 19 must hold relevant documents to qualify for exempted status. These documents must be presented to the National Immigration Agency (NIA) personnel at the port of entry for approval. Those holding special entry permits issued by R.O.C. (Taiwan) overseas missions, valid Alien Resident Certificates, or MOFA ID Cards will be allowed entry following inspection by NIA personnel.

4.3. Foreign nationals unable to determine whether their documents meet the criteria for exempted status may visit an R.O.C. (Taiwan) overseas mission prior to departure to apply for a special entry permit.

4.4. Apart from the criteria for exempted status listed above, R.O.C. (Taiwan) overseas missions may also grant special entry permits when there are clear and urgent reasons for a foreign national to visit Taiwan based on, for example, humanitarian grounds or approval by competent authorities in Taiwan.

4.5. In addition to applying for a special entry permit at an R.O.C. (Taiwan) overseas mission, those requiring special permission to visit Taiwan may also present relevant documents to NIA personnel at the port of entry, who will then make a decision whether to approve entry.

4.6. Cases in which there is any confusion over the interpretation of the aforementioned entry regulations shall be dealt with through coordination by the Ministry of Foreign Affairs and the NIA. (E)